
DPr-BRM-II.0012.7.7.2023 

Protokół Nr 74/V/2023 

posiedzenia Komisji Kultury  

Rady Miejskiej w Łodzi 

z dnia 30 maja 2023 r. 

posiedzenie on-line 

 

I. Obecność na posiedzeniu: 

stan Komisji   - 17 radnych 

obecnych   - 16 radnych 

oraz zaproszeni goście. 

Listy obecności stanowią załącznik nr 1 i 2 do niniejszego protokołu. 

Zaproszenia dla radnych stanowią załącznik nr 3  do niniejszego protokołu. 

Zaproszenia dla gości stanowią załącznik nr 4  do niniejszego protokołu. 

 

II. Posiedzeniu Komisji przewodniczyła: 

Przewodnicząca Komisji Kultury p. Karolina Kępka. 

 

III. Proponowany porządek posiedzenia: 

1. Przyjęcie porządku obrad.  

2. Przyjęcie protokołu nr 73/V/2023 z dnia 9 maja 2023 r.  

3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu oraz zmian w budżecie 
Miasta Łodzi na 2023 rok - druk nr 110/2023.  

4. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zmiany nazwy 
Teatru Lalki i Aktora „Pinokio” w Łodzi i nadania statutu Teatrowi „Pinokio” w Łodzi 
– druk nr 100/2023.  

5. Wyznaczenie dwóch przedstawicieli Komisji Kultury Rady Miejskiej w Łodzi do 
składu Komisji do spraw przyznawania nagród za osiągnięcia w dziedzinie twórczości 
artystycznej, upowszechniania i ochrony kultury.  

6. Przyjęcie projektu uchwały w sprawie nadania ulicy nazwy Kameralna – 
druk BRM nr 84/2023.  

7. Sprawy nazewnicze. 

8. Sprawy wniesione i wolne wnioski.  

 

IV. Przebieg posiedzenia i przyjęte ustalenia. 
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Przewodniczące Komisji radna p. Karolina Kępka powitała na posiedzeniu Komisji 

obecnych on-line radnych i zaproszonych gości. Na podstawie listy obecności Przewodnicząca 

Komisji sprawdziła, niezbędne do prowadzenia obrad i podejmowania prawomocnych uchwał 

i opinii, quorum.  

 

Ad pkt 1. Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodnicząca Komisji radna p. Karolina Kępka zaproponowała zmiany w porządku 

obrad polegające na wprowadzeniu projektów uchwał: 

1. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia w 2023 roku dotacji na prace 
konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do 
rejestru zabytków, położonych na obszarze Miasta Łodzi – druk nr 119/2023.  

2. Sprawozdanie z realizacji „Gminnego Programu Opieki nad Zabytkami Miasta Łodzi 
na lata 2019-2022” za okres 2019-2022 – druk nr 120/2023.  

3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie nadania skwerowi nazwy Ignacego 
Daszyńskiego – druk BRM nr 89/2023.  

oraz zapytała o inne zgłoszenia do proponowanego porządku obrad.  

Uwag nie zgłoszono.  

Przewodnicząca Komisji radna p. Karolina Kępka zaproponowała przyjęcie porządku 

obrad: 

III. Proponowany porządek posiedzenia: 

1. Przyjęcie porządku obrad.  

2. Przyjęcie protokołu nr 73/V/2023 z dnia 9 maja 2023 r.  

3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie nadania skwerowi nazwy Ignacego 
Daszyńskiego – druk BRM nr 89/2023.  

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu oraz zmian w budżecie 
Miasta Łodzi na 2023 rok - druk nr 110/2023 wraz z autopoprawką.  

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia w 2023 roku dotacji na prace 
konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do 
rejestru zabytków, położonych na obszarze Miasta Łodzi – druk nr 119/2023. 

6. Sprawozdanie z realizacji „Gminnego Programu Opieki nad Zabytkami Miasta Łodzi 
na lata 2019-2022” za okres 2019-2022 – druk nr 120/2023.  

7. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zmiany nazwy 
Teatru Lalki i Aktora „Pinokio” w Łodzi i nadania statutu Teatrowi „Pinokio” w Łodzi 
– druk nr 100/2023.  
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8. Wyznaczenie dwóch przedstawicieli Komisji Kultury Rady Miejskiej w Łodzi do 
składu Komisji do spraw przyznawania nagród za osiągnięcia w dziedzinie twórczości 
artystycznej, upowszechniania i ochrony kultury.  

9. Przyjęcie projektu uchwały w sprawie nadania ulicy nazwy Kameralna – 
druk BRM nr 84/2023.  

10. Sprawy nazewnicze. 

11. Sprawy wniesione i wolne wnioski.  

Komisja w głosowaniu przy 13 głosach „za”, braku głosów „przeciw” i braku głosów 

„wstrzymujących się” przyjęła porządek obrad.  

 

Ad pkt 2. Przyjęcie protokołu nr 73/V/2023 z dnia 9 maja 2023 r.  

Przewodnicząca Komisji radna p. Karolina Kępka zapytała o uwagi do protokołu 

nr 73/V/2023 z dnia 9 maja 2023 r.  

Uwag nie zgłoszono.  

Komisja w głosowaniu przy 14 głosach „za”, braku głosów „przeciw” i braku głosów 

„wstrzymujących się” przyjęła protokół nr 73/V/2023 z dnia 9 maja 2023 r.  

 

Ad pkt 3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie nadania skwerowi nazwy 
Ignacego Daszyńskiego – druk BRM nr 89/2023.  

Przewodnicząca Komisji radna p. Karolina Kępka o wprowadzenie do bieżącego punktu 

porządku obrad poprosiła przedstawiciela projektodawców.  

Radny p. Krzysztof Makowski w imieniu projektodawców radnej p. Agnieszki Wieteski 

i radnego p. Michała Olejniczaka przedstawił projekt uchwały.  

Pytania.  

Pytań nie zgłoszono.  

Dyskusja.  

Głosów w dyskusji nie zgłoszono.  

Przewodnicząca Komisji radna p. Karolina Kępka poddała pod głosowanie pozytywne 

zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie nadania skwerowi nazwy Ignacego Daszyńskiego 

– druk BRM nr 89/2023.  
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Komisja w głosowaniu przy 13 głosach „za”, braku głosów „przeciw” i braku głosów 

„wstrzymujących się” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie nadania 

skwerowi nazwy Ignacego Daszyńskiego – druk BRM nr 89/2023.  

 

Ad pkt 4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu oraz zmian 

w budżecie Miasta Łodzi na 2023 rok - druk nr 110/2023 wraz z autopoprawką.  

Przewodnicząca Komisji radna p. Karolina Kępka o wprowadzenie do bieżącego punktu 

porządku obrad poprosiła przedstawiciela Wydziału Budżetu.  

Zastępca Dyrektora Wydziału Budżetu p. Sylwia Jakiel: przedstawiła projekt uchwały 

w sprawie zmian budżetu oraz zmian w budżecie Miasta Łodzi na 2023 rok wraz 

z autopoprawką – druk nr 110/2023.  

Pytania.  

Pytań nie zgłoszono.  

Dyskusja.  

Głosów w dyskusji nie zgłoszono.  

Przewodnicząca Komisji radna p. Karolina Kępka poddała pod głosowanie pozytywne 

zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu oraz zmian w budżecie Miasta 

Łodzi na 2023 rok - druk nr 110/2023 wraz z autopoprawką. 

Komisja w głosowaniu przy 14 głosach „za”, braku głosów „przeciw” i braku głosów 

„wstrzymujących się” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmian budżetu 

oraz zmian w budżecie Miasta Łodzi na 2023 rok - druk nr 110/2023 wraz z autopoprawką.  

 

Ad pkt 5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia w 2023 roku dotacji na 

prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach 

wpisanych do rejestru zabytków, położonych na obszarze Miasta Łodzi – 

druk nr 119/2023. 

Przewodnicząca Komisji radna p. Karolina Kępka o wprowadzenie do bieżącego punktu 

porządku obrad poprosiła przedstawiciela Biura Architekta Miasta.  

Kierownik w Biurze Architekta Miasta p. Marzena Otto: przedstawiła projekt uchwały 

w sprawie udzielenia w 2023 roku dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub 
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roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków, położonych na obszarze 

Miasta Łodzi – druk nr 119/2023. 

Pytania.  

Radna p. Agnieszka Wieteska: to są pieniądze, które my przeznaczamy z naszego budżetu. 

A proszę mi jeszcze przypomnieć ile rządowych pieniędzy było przeznaczonych na 

rewitalizację, tego drugiego projektu, który opiniowaliśmy jako radni? 

Kierownik w Biurze Architekta Miasta p. Marzena Otto: w programie rządowym miasto 

miało prawo do zgłoszenia maksymalnie 10 wniosków, każdy do kwoty 3 500 000 zł.  

Przewodnicząca Komisji radna p. Karolina Kępka: czy jest już rozstrzygnięcie tego 

projektu rządowego? 

Kierownik w Biurze Architekta Miasta p. Marzena Otto: nie ma.  

Innych pytań nie zgłoszono.  

Dyskusja.  

Głosów w dyskusji nie zgłoszono.  

Przewodnicząca Komisji radna p. Karolina Kępka poddała pod głosowanie pozytywne 

zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia w 2023 roku dotacji na prace 

konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru 

zabytków, położonych na obszarze Miasta Łodzi – druk nr 119/2023. 

Komisja w głosowaniu przy 11 głosach „za”, braku głosów „przeciw” i braku głosów 

„wstrzymujących się” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie udzielenia 

w 2023 roku dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane 

przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków, położonych na obszarze Miasta Łodzi – 

druk nr 119/2023. 

Ad pkt 6. Sprawozdanie z realizacji „Gminnego Programu Opieki nad Zabytkami 

Miasta Łodzi na lata 2019-2022” za okres 2019-2022 – druk nr 120/2023.  

Przewodnicząca Komisji radna p. Karolina Kępka o wprowadzenie do bieżącego punktu 

porządku obrad poprosiła przedstawiciela Biura Architekta Miasta.  

Kierownik w Biurze Architekta Miasta p. Marzena Otto: przedstawiła Sprawozdanie 

z realizacji „Gminnego Programu Opieki nad Zabytkami Miasta Łodzi na lata 2019-2022” 

za okres 2019-2022 – druk nr 120/2023.  
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Pytania.  

Przewodnicząca Komisji radna p. Karolina Kępka powiedziała pani, że 12 zadań nie 

zostało w ogóle zrealizowanych. Tutaj jest wpisane 0%. Najczęściej przy takim zapisie 

wpisane jest uzasadnienie, ale są takie 2 zadania, gdzie jest 0 bez uzasadnienia i jednym 

z nich jest Zajezdnia Muzealna Brus. Tutaj zapisano, że w tym okresie powinna była być 

aktualizacja koncepcji adaptacji zajezdni Brus na Muzeum Komunikacji Miejskiej. 

Rozumiem, że taka koncepcja istnieje. Z którego ona jest roku?  

Kierownik w Biurze Architekta Miasta p. Marzena Otto: my nie mamy informacji, aby ta 

koncepcja została zrealizowana.  

Przewodnicząca Komisji radna p. Karolina Kępka tutaj jest zapisane – aktualizacja 

koncepcji adaptacji zajezdni Brus.  

Kierownik w Biurze Architekta Miasta p. Marzena Otto: to pierwsza koncepcja. 

Przyznam, że nie pamiętam kiedy ona była wykonana.  

Innych pytań nie zgłoszono.  

Dyskusja.  

Głosów w dyskusji nie zgłoszono.  

Przewodnicząca Komisji radna p. Karolina Kępka nad tym Sprawozdaniem nie 

przeprowadzamy głosowania. Jeśli nie usłyszę głosów sprzeciwu, uznam Sprawozdanie za 

przyjęte do wiadomości.  

Uwag nie zgłoszono.  

 

Ad pkt 7. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zmiany 

nazwy Teatru Lalki i Aktora „Pinokio” w Łodzi i nadania statutu Teatrowi „Pinokio” 

w Łodzi – druk nr 100/2023.  

Przewodnicząca Komisji radna p. Karolina Kępka o wprowadzenie do bieżącego punktu 

porządku obrad poprosiła przedstawiciela Wydziału Kultury.  

P.o. Zastępcy Dyrektora Wydziału Kultury p. Marcin Derengowski: przedstawił projekt 

uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zmiany nazwy Teatru Lalki i Aktora „Pinokio” 

w Łodzi i nadania statutu Teatrowi „Pinokio” w Łodzi – druk nr 100/2023.  
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Przewodnicząca Komisji radna p. Karolina Kępka: połączył się z nami pan dyrektor 

Gabriel Gietzky. Czy pan dyrektor chciałby zabrać głos? 

Dyrektor Teatru p. Gabriel Gietzky: nie chcę zabierać głosu, ale jeśli będą pytania, to 

oczywiście udzielę informacji.  

Pytania.  

Pytań nie zgłoszono.  

Dyskusja.  

Przewodnicząca Komisji radna p. Karolina Kępka poddała pod głosowanie pozytywne 

zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zmiany nazwy Teatru Lalki 

i Aktora „Pinokio” w Łodzi i nadania statutu Teatrowi „Pinokio” w Łodzi – 

druk nr 100/2023.  

Komisja w głosowaniu przy 8 głosach „za”, braku głosów „przeciw” i braku głosów 

„wstrzymujących się” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zmieniającej uchwałę 

w sprawie zmiany nazwy Teatru Lalki i Aktora „Pinokio” w Łodzi i nadania statutu Teatrowi 

„Pinokio” w Łodzi – druk nr 100/2023.  

 

Ad pkt 8. Wyznaczenie dwóch przedstawicieli Komisji Kultury Rady Miejskiej w Łodzi 

do składu Komisji do spraw przyznawania nagród za osiągnięcia w dziedzinie 

twórczości artystycznej, upowszechniania i ochrony kultury.  

Przewodnicząca Komisji radna p. Karolina Kępka: to z państwa wyraża chęć pracy 

w komisji? 

Akces do prac w Komisji do spraw przyznawania nagród za osiągnięcia w dziedzinie 

twórczości artystycznej, upowszechniania i ochrony kultury zgłosili radni: 

1. radny p. Sylwester Pawłowski, 

2. radny p. Bartłomiej Dyba – Bojarski.  

Innych zgłoszeń nie było. Uwag ze strony komisji nie zgłoszono.  

Przewodnicząca Komisji radna p. Karolina Kępka poddała pod głosowanie wyznaczenie 

radnych p. S. Pawłowskiego oraz p. B. Dyby – Bojarskiego jako kandydatów do prac 

w Komisji do spraw przyznawania nagród za osiągnięcia w dziedzinie twórczości 

artystycznej, upowszechniania i ochrony kultury.  
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Komisja w głosowaniu przy 7 głosach „za”, braku głosów „przeciw” i 1 głosie 

„wstrzymującym się” wyznaczyła ww. radnych do uczestnictwa w pracach komisji 

konkursowej.  

 

Ad pkt 9. Przyjęcie projektu uchwały w sprawie nadania ulicy nazwy Kameralna – 

druk BRM nr 84/2023.  

Przewodnicząca Komisji radna p. Karolina Kępka: jest to projekt uchwały wynikający 

z naszej intencji, aby tej ulicy nadać nazwę Kameralna.  

Łódzki Ośrodek Geodezji dokonał prezentacji multimedialnej przebiegu ulicy 

o proponowanej nazwie Kameralna. Wnioskodawcą jest spółka – właściciel terenu.  

Pytania.  

Pytań nie zgłoszono.  

Dyskusja.  

Głosów w dyskusji nie zgłoszono.  

Przewodnicząca Komisji radna p. Karolina Kępka poddała pod głosowanie przyjęcie 

projektu uchwały w sprawie nadania ulicy nazwy Kameralna – druk BRM nr 84/2023.  

Komisja w głosowaniu przy 11 głosach „za”, braku głosów „przeciw” i braku głosów 

„wstrzymujących się” przyjęła projekt uchwały w sprawie nadania ulicy nazwy Kameralna – 

druk BRM nr 84/2023.  

 

Ad pkt 10. Sprawy nazewnicze. 

Przewodnicząca Komisji radna p. Karolina Kępka poinformowała o sprawach 

nazewniczych:  

1. Wniosek mieszkańca, który proponował, aby nadać nazwę na Złotnie dla ulicy 

nienazwanej. Ta nazwa to Aleja Nikoli Tesli. A teraz mieszkaniec zwraca się z takim 

problemem, że w GUS w bazie teryt ta ulica figuruje jako ulica: Aleja Nikoli Tesli, a powinno 

być – zdaniem wnioskodawcy – nie ulica, tylko Aleja Nikoli Tesli. Ja chciałabym skierować 

ten problem do rozstrzygnięcia do ŁOG, ponieważ ten wniosek sprowadza się do propozycji, 

abyśmy zmienili uchwałę podjętą przez Radę Miejską w Łodzi w listopadzie ubiegłego roku. 

A mieliśmy opinię prawną i wydawało się, że jest sporządzona zgodnie ze sztuką.  
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Przekazuję pismo do pana dyrektora.  

Radna p. Agnieszka Wieteska: czy przy okazji prac nad projektem nie toczyliśmy dyskusji, 

czy to ma być aleja, czy ulica? Mnie się wydaje, że była toczona dyskusja i mnie się wydaje, 

że to jednak miała być ulica.  

Przewodnicząca Komisji radna p. Karolina Kępka: dyskusja była i dotyczyła ona kwestii 

czy to ma być ulica, czy aleja i w uchwale było zapisane, że jest to aleja – gdyż 

zdecydowaliśmy się na aleję. Ale teraz problem dotyczy tego, że w bazie występuje to pod 

nazwą Aleja Nikoli Tesli, ale jest to poprzedzone ulicą, czyli cecha to ulica, a nazwa to Aleja 

Nikoli Tesli.  

Wiceprzewodniczący Komisji radny p. Maciej Rakowski: a jak jest w tekście uchwały? 

Przewodnicząca Komisji radna p. Karolina Kępka: w tekście uchwały jest zapis, że ulicy 

bez nazwy nadaje się nazwę: Aleja Nikoli Tesli.  

Wiceprzewodniczący Komisji radny p. Maciej Rakowski: jeśli tak jest w tekście uchwały, 

to nie mamy już co wracać do sprawy, chyba że będzie pomysł, aby zmieniać treść uchwały. 

A to, że w bazie jest błąd, to trzeba skorygować zgodnie z treścią uchwały. Nadaliśmy nazwę: 

Aleja Nikoli Tesli. Nie chcę się wypowiadać czy mądrze, czy nie – ale tak przegłosowaliśmy.  

Przewodnicząca Komisji radna p. Karolina Kępka: nie mamy wpływu na to, co jest 

w bazie, ale tak jest i to się wnioskodawcy najwyraźniej nie podoba. A był taki zamysł, aby 

była to aleja i jest aleja. Proszę o informację pana dyrektora ŁOG-u.  

Dyrektor Łódzkiego Ośrodka Geodezji p. Jan Schnerch: proponuję przekazać sprawę do 

ŁOG. Sygnalizuję państwu tylko, że miałem rozmowę z panem wnioskodawcę 

i sygnalizowałem mu, że to jednak on upierał się przy nazwie aleja. I przypominam państwu, 

że takie hasło padło na Komisji, że skoro się wnioskodawca upiera, to nie róbmy w poprzek 

wniosku, ponieważ jest to droga prywatna. Problem jest związany z kodem pocztowym.  

Przewodnicząca Komisji radna p. Karolina Kępka: przyznam, że w tej korespondencji 

mowy o kodzie nie ma żadnej.  

Dyrektor Łódzkiego Ośrodka Geodezji p. Jan Schnerch: to jest nasza wiedza, która jest 

dodatkiem.  

Przewodnicząca Komisji radna p. Karolina Kępka: drugą sprawą jest wniosek Dyrektora 

Departamentu Ekologii i Klimatu w sprawie nazewniczej. Proponowany patron to Bronisław 

Wilkoszewski.  
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Dyrektor Łódzkiego Ośrodka Geodezji p. Jan Schnerch: z tego, co wiem – ten wniosek 

został wycofany.  

Przewodnicząca Komisji radna p. Karolina Kępka: rozumiem. W takim razie nie będę 

przedstawiała tego pisma.  

 

Ad pkt 11. Sprawy wniesione i wolne wnioski.  

Radna p. Małgorzata Bartosiak: czy Rada Osiedla Karolew – Retkinia Wschód, która 

wystąpiła z wnioskiem o nadanie skwerowi zlokalizowanemu przy ulicy Wileńskiej 57 

nazwy: „Skwer im. Marii Jadwigi Kwaśniewskiej - Maleszewskiej” otrzyma odpowiedź 

w sprawie? Tam jest nieuregulowany stan prawny.  

Przewodnicząca Komisji radna p. Karolina Kępka: ustalimy, czy odpowiedź do Rady 

Osiedla Karolew – Retkinia Wschód została przekazana. Jeśli nie – udzielimy odpowiedź.   

Innych spraw w tym punkcie nie zgłoszono.  

Na tym porządek dzienny posiedzenia został wyczerpany.  

Przewodnicząca Komisji radna p. Karolina Kępka podziękowała za udział w obradach 

i zamknęła posiedzenie Komisji.  

 

Protokół sporządziła:   Przewodnicząca Komisji: 

  Monika Olejniczak           Karolina Kępka  

 

 

 

 


